
اخبار كشور

هدیه به خوانندگان

رهبرمعظم انقلاب: 
وقتی دشمن معاند بیداری در مقابل ماست، ما باید لحظه به لحظه 

بیداری خود را حفظ کنیم.

پای درس علی)ع(

افراد نیکوکار و خطاکار در نزد تو 
برابر نباشند!

امام علی)ع( در نامه ای به مالک اشتر: افراد نیکوکار و خطاکار در 

نزد تو نباید برابر باشند. زیرا این کار سبب می شود که نیکوکاران 

در انجــام کارهای نیک، بی رغبــت و خطاکاران در انجام بدی ها، 

جسور شوند.)1(

1. نهج البلاغه- نامه 53

اخبار ادبی و هنری

وقتی یک مجری برای مسئولان شبکه سه 
تصمیم می گیرد

در هنگام پخش مراسم اهدای جام جهانی از شبکه سه که طی آن 
»کیتاروویچ« رئیس جمهوری زن کرواسی به طرز نامعمولی همه مردانی 
که روی صحنه می رفتند را در آغوش کشیده و می بوسید )از بازیکنان 
تیم های فرانسه و کرواسی گرفته تا خود رئیس جمهوری فرانسه!( ابتدا 
مسئولان شــبکه سه طبق قوانین صدا و سیمای جمهوری اسلامی، 
از نمایش صحنه های فوق خودداری کردند اما پس از چند لحظه ای 
با زیر پا گذاشــتن قوانین، به نمایش بقیه صحنه های فوق پرداخته و 
حتی نماهای نزدیک رفتار هنجارشکنانه و نامتعارف »کیتاروویچ« را 

تمام و کمال پخش کردند!
اما پس از اتمام این صحنه ها و به سخن آمدن عادل فردوسی پور 
که به خاطر نمایش همین تصاویر، به شــدت از مدیران پخش شبکه 
سپاســگزار و ممنون بود، معما حل و گفته شد که برخی از مدیران 
ســیما هنگام پخش مســابقه فینال جام جهانی، مهمان ویژه برنامه 
2018 بوده و پشــت صحنه حضور داشتند که عادل فردوسی پور از 
آنها می خواهد صحنه های اهدای جام را به هر شکل و شمایل، کامل 
پخش کنند و مدیران هم منفعلانه، قواعد و قوانین پخش و بالاتر از 
آن، باورها و اعتقادات خود و مردم را نادیده گرفته و به درخواســت 

فردوسی پور تن در می دهند. 
فردوسی پور و اطرافیانش که در طول پخش برنامه های ویژه جام 
جهانی موسوم به 2018 سعی کردند به انواع و اقسام ساختار شکنی ها 
دست زده )مثل معرفی کشورهای انگلیس و آلمان و کره و...به مثابه 
سرزمین های رویایی( تا در واقع جزیره جداگانه برای خود در تلویزیون 
ساخته، در آن حدی که شبکه های بیگانه برایشان هورا کشیده و آنها را 
فارغ از ایدئولوژی انقلاب و نظام اسلامی خواندند، این بار به طور رسمی 
علایق و سلایق خود را آنچنان به مدیران رسانه ملی تحمیل کردند که 
این حضرات متوجه نشدند دست به چه ساختار شکنی غریبی زده اند!
فردوسی پور که در طول یک ماه اجرای برنامه 2018 بارها به لحاظ 
کلامی دست به هنجارشکنی زده و به ارزش های انقلاب و مردم علنا 
توهین کرده بود، این بار هم در پایان پخش تصاویر ساختارشکنانه یاد 
شده اظهار داشت که با پخش کامل این تصاویر، همه پای تلویزیون 
مملکت شــان نشســتند و لذت بردند. وی تاکید کرد که این تصاویر 
پخش شد و همه هم دیدند و خیلی عادی بود و هیچ اتفاقی هم نیفتاد! 
به نظر می آید اگر حضرات متولی رسانه ملی بخواهند تحت تاثیر 
برنامه سازان شان باشند، حتما مسابقات شنا و کشتی کچ زنان آمریکایی 
را نیز پخش کرده و حتما جناب فردوسی پور توصیه می کند که با پخش 
این مسابقات همه پای تلویزیون مملکت شان می نشینند و لذت برده و 
هیچ اتفاقی هم نخواهد افتاد! بعد از آن هم می توانند فیلم های خارجی 
را بدون جرح و تعدیــل و با تمامی صحنه های غیراخلاقی و مبتذل 

پخش کنند که حتما با آن صحنه ها هم هیچ اتفاقی نخواهد افتاد!
از حذف پهپاد تا فروش سگ فانتزی 
در نمایشگاه توسط شهرداری مشهد!

شــهرداری مشهد اخیرا اقداماتی در تعارض با جایگاه و شأن این 
شهر را انجام داده است.

پس از حذف مجسمه پهپاد آمریکایی از زیرپای سیمرغ ایرانی و 
همچنین بی توجهی به ســالگرد حمله رضاخان به مسجد گوهرشاد، 
این بار در نمایشگاهی وابسته به شهرداری مشهد، سگ خانگی برای 
فروش عرضه شــد! یکی از اقدامات خلاقانه هنرمندان بومی مشهد، 
طراحی مجسمه سیمرغی بود که نماد پهپاد RQ170 را شکار کرده 
بود. این مجســمه در تپه های وفای مشهد قرار دارد. مجسمه ای که 
تجلی غیرت و عزت ملی ایران در برابر دشمن شماره یک این کشور 
و همه متجاوزان و بدخواهان این کشــور بود. با این حال، شهرداری 

مشهد اقدام به حذف مجسمه پهپاد آمریکایی کرده است!
در همین حال، شــهرداری مشهد سالگرد واقعه گوهرشاد را هم 
مسکوت گذاشت و برنامه ای در بزرگداشت این اتفاق که نماد مقاومت 
فرهنگی مردم ایران در برابر کشف حجاب رضاخانی است را برگزار نکرد. 
این موضوع با انتقاد وحید جلیلی، از فعالان فرهنگی مواجه شــد، به 
طوری که وی چند روز قبل در مراسمی، با  اشاره به 80 سال سکوت 
درباره حماســه گوهرشاد، تصریح کرد: اگر طرفدار هویت شهروندی 
مردم مشهد هستیم نباید چنین حماسه ای را مسکوت بگذاریم و فیلتر 
کنیم، چرا نباید در چنین روزی یاد شــهدای مظلوم واقعه گوهرشاد 
بر در و دیوار شهر زنده نگه داشته شود؟ این سؤال باید پرسیده شود 

تا روشن شود چه منطقی پشت این نوع رفتارها و رویکردهاست؟
اما اتفاق انتقاد آمیز دیگر، عرضه سگ های تزیینی در نمایشگاه دام 
و طیور مشهد بود. اتفاقی که با انتقادات فراوانی مواجه شد و شهرداری 
مشهد در بیانیه ای اعلام کرد که در این نمایشگاه، هیچ سگ تزئینی 
عرضه نشد و فقط توانایی های سگ های زنده یاب در هلال احمر و پلیس 
به نمایش درآمد. این درحالی است که برخلاف بیانیه شهرداری مشهد، 
رســانه ها گزارش دادند که در بخشی از نمایشگاه مذکور، سگ های 

فانتزی و با قیمت نجومی به فروش می رسید.
ابهامات مالی جدید 

در برگزاری جشنواره فجر
در ادامه ابهامات اخیر درباره مسائل مالی در فضای سینمای کشور، 

این بار پای یک شرکت تعاونی به میان آمد.
فهرســت های حمایت های مالی که از ســوی مراکز زیرمجموعه 
ســازمان سینمایی منتشر شــده، ابهامات و پرسش های بسیاری را 
برانگیخته اســت. روزنامه کیهان هم به زودی طی گزارشی تفصیلی 
به بررسی این حمایت ها خواهد پرداخت. اما تازه ترین پرسش درباره 
نحوه پرداخت هزینه جشنواره های ملی و بین المللی فیلم فجر است.

براساس گزارش تسنیم، این ابهام به وجود آمده که چرا بودجه چند 
دوره از این جشنواره ها در ابتدا به حساب یک شرکت تعاونی که نام 
آن محفوظ اســت واریز شده و بعد از حذف درصدی از بودجه مبلغ 

مذکور به جشنواره ها تخصیص داده شده است؟
افشاگری درباره رد صلاحیت 

برخی نمایندگان مجلس در یک مستند
مســتند »خیلی محرمانه« امــروز در خبرگزاری فارس رونمایی 

می شود.
حمید یادروج، تهیه کننده این فیلم گفت: »خیلی محرمانه« برای 
نخســتین بار به جنجالی ترین پرونده هــای رد صلاحیت نمایندگان 
پرداخته است. برخی از نمایندگان مجلس پس از رد صلاحیت توسط 
شورای نگهبان، موضوع رد صلاحیت ها را سیاسی جلوه می دهند؛ فارغ 
از اینکه بســیاری از دلایل رد صلاحیت ها به موضوعات غیرسیاسی 
مربوط اســت. وی افزود: کارگردانی این مستند را محمد نگینی پور 
عهده دار بوده اســت و قرار است ساعت 10 صبح امروز سه شنبه 26 
تیرماه همزمان با ســالروز تاسیس شــورای نگهبان طی مراسمی با 
حضور عباســعلی کدخدایی سخنگوی شورای نگهبان در خبرگزاری 
فارس رونمایی شــود. یادروج در پایان اظهار داشت: حضور عموم در 
مراسم رونمایی این مستند آزاد است و پس از آن قرار است نشست 
صمیمانه ای با حضور ســخنگوی شــورای نگهبان و اصحاب رسانه 

برگزار شود.

پیکر 75 شهید
 فردا به میهن باز می گردد

مسئول کمیته جست وجوی مفقودین ستاد کل نیروهای مسلح 
گفت: پیکرهای پاک ۷۵ شهید تازه تفحص شده از دوران دفاع مقدس 

روز چهارشنبه ۲۷تیرماه از مرز شلمچه به میهن باز می گردند.
به گزارش مهر، ســرتیپ میر فیصل باقرزاده افزود: این شهدا مربوط به 
مناطق عملیاتی محرم، رمضان، کربلای چهار و تک پشتیبانی عملیات والفجر 

هشت هستند.
به گفته وی، پیکر مطهر این شــهدای تازه تفحص یافته ساعت ۹ صبح 

چهارشنبه از مرز شلمچه وارد خاک میهن اسلامی می شوند.
باقرزاده اظهار کرد: پیکرهای پاک این 7۵ شهید، برای وداع به شهر بندر 
امام خمینی در خوزستان انتقال یافته وپس از آن برای شناسایی و تشییع و 

تدفین به تهران منتقل می شوند.
مسئول کمیته جست وجوی مفقودین ستاد کل نیروهای مسلح از تمامی 
مردم برای حضور در آئین اســتقبال از فرزندان شهید میهن در مرز شلمچه 

دعوت کرد.
در حرم مطهر رضوی

بانوان فرهیخته ادیان توحیدی 
با جایزه جهانی گوهرشاد تجلیل می شوند
آیین باشکوه سومین دوره جایزه جهانی گوهرشاد در حرم مطهر 

رضوی برگزار می شود.
نشســت خبری ســومین دوره جایزه جهانی گوهرشــاد با حضور علی 
ســروری مجد، دبیر جایزه جهانی گوهرشــاد و لیلی رکن آبادی، عضو کمیته 
انتخاب جایزه جهانی گوهرشاد و مدیرکل زنان و امور اجتماعی مجمع جهانی 

اهل بیت)ع( در کتابخانه و موزه ملک برگزار شد.
به گزارش آســتان نیوز، سروری مجد با اعلام تجلیل از 8 بانوی نیکوکار 
داخلی و بین المللی در دوره جدید این جایزه که چهارشــنبه 27 تیرماه در 
تالار قدس کتابخانه آستان قدس رضوی برگزار می شود، به دو معیار انتخاب 
بانــوان با محوریت »فرهیختگی« و »نیکوکاری« اشــاره کرد و گفت: جایزه 
جهانی گوهرشــاد در راستای اجرای بند چهارم حکم مقام معظم رهبری به 
تولیت آستان قدس رضوی مبنی بر ترویج معارف قرآن و اهل بیت عصمت و 
طهارت)ع( به  منظور جریان سازی فرهنگی مبتنی بر نیکوکاری برگزار می شود.

وی با اشــاره به اینکه در دو دوره گذشته 16 بانوی فرهیخته و نیکوکار 
انتخاب شده  اند،  ابراز داشت: این همایش بنا دارد تا بگوید یک بانوی فرهیخته 
می تواند ضمن انجام وظایف خود در خانواده، نقش اجتماعی بســیار فعال و 

پررنگی در اجتماع ایفا کند.
دبیر جایزه جهانی گوهرشاد خاطرنشان کرد: منتخبان این جایزه از طریق 
ثبت نام داوطلبان و معرفی سازمان های بین المللی، نهادها و مؤسسات فرهنگی 
و اجتماعی داخلی و خارجی شناسایی می شوند و فراخوان معرفی بانوان خیّر و 
نیکوکار در سایت goharshad.aqr.ir   با پنج زبان مختلف فارسی، انگلیسی، 

آذری، اردو، روسی و عربی منتشر شده است.
وزیر آموزش وپرورش:

تنها راه نجات از مشکلات، 
تقویت روحیه بسیجی در جامعه است

وزیــر آموزش وپرورش موفقیت های ایران را مدیون خون شــهدا 
برشــمرد و تنها راه نجات از مشکلات و مسائل جامعه را تقویت روحیه 

بسیجی در جامعه دانست.
 به گزارش مرکز اطلاع رســانی وزارت آموزش وپرورش، سیدمحمد بطحایی 
در آئین اختتامیه چهاردهمین جشــنواره علمی و فرهنگی فرهنگیان بسیجی، 
با  اشــاره به تأکیدات رهبر معظم انقلاب در مورد داشــتن روحیه بســیجی در 
رفع مشــکلات، اظهارداشــت: یکی از فرهنگیان بسیجی با این روحیه ارزشمند 
توانسته بسیاری از مشکلات اساسی یکی از روستاهای محروم را حل وفصل کند 
و چهره محرومیت را از آن روستا بردارد، حضور چنین افرادی در جمع فرهنگیان 

نویدبخش آینده ای روشن برای جامعه به ویژه برای آموزش وپرورش است. 
 بطحایی ادامه داد: در ماه های اخیر شاهد تشدید دشمنی های آمریکا و هم 
پیمانانش هســتیم و اگر این وضعیت ادامه یابد ممکن است شرایطی ایجاد شود 
که نیازمند تلاش مضاعف همه مســئولین و مردم باشد، بنابراین داشتن روحیه 

بسیجی ضروری است.
 وی افزود: آمریکا با عهدشکنی خود یک بار دیگر روحیه  خود را به جهانیان 
آشکار کرد، اما مدیریت شرایط فعلی برای کشوری که شرایط دشوار دهه شصت 
را با موفقیت پشت سر گذاشــته است، با تلاش مضاعف سخت نخواهد بود و با 

سربلندی و موفقیت از مشکلات عبور می کنیم.
وزیر آموزش وپرورش با  اشاره به برگزاری المپیاد جهانی 2018زیست شناسی 
در تهران، گفت: باعث افتخار است باوجود فشارهای بین المللی، مسئولین المپیاد 
وضعیت ایــران را مطلوب و شــگفت انگیز اعلام کردند و بر اســاس گفته های 
مسئولین بین المللی المپیاد زیست شناســی در هیچ دوره ای از ادوار 20ساله ای 

که المپیاد برگزارشده این قدر شرایط مطلوب نبوده است.
بطحایی موفقیت های ایران را مدیون خون شــهدا برشمرد و اظهار داشت: 
چنان که رهبر معظم انقلاب در فرمایشات اخیر خود فرمودند؛ شرایط اقتصادی 
امروز کشور سخت است اما بحرانی نیست و می توان همانند دهه شصت با روحیه 

بسیجی آن را با موفقیت پشت سر گذاشت.
وی افزود: در کلاس درس به بچه ها یاد بدهیم اگر کسی زمین خورد چگونه 
کمکش کنیم و چطور از منافع شــخصی به خاطر منافع جمع بگذرد، بنابراین 
تقویت روحیه بسیجی در جامعه امروز بسیار حیاتی است و تنها راه نجات جامعه 

و خصوصا آموزش وپرورش از مسائل و مشکلات تقویت روحیه بسیجی است.
پرداخت اولین قسط پاداش پایان خدمت فرهنگیان با حقوق تیرماه

به گزارش ایسنا وزیر آموزش و پرورش همچنین در حاشیه این جشنواره با 
اعلام اینکه اولین قســط پاداش پایان خدمت فرهنگیان به میزان1200 میلیارد 
تومان بــا حقوق تیرماه پرداخت می شــود، گفت: ۳600 میلیــارد تومان برای 
پرداخت پاداش پایان خدمت فرهنگیان بازنشسته سال۹6 تخصیص اعتبار شده 

که قرار است تا آخر تابستان در سه قسط پرداخت شود.

نامه گلایه آمیز به رئیس جمهور 
درباره فروش اردوگاه شهید باهنر تهران 

با یک سوم قیمت
رئیس فراکســیون فرهنگیــان مجلس با نوشــتن نامه ای به 
رئیس حمهور نســبت به فروش بزرگترین مرکز فرهنگی آموزش و 

پرورش گلایه کرد.
به گزارش فارس، حمیدرضا حاجی بابایی در دادخواهی از فروش تأسف بار 
بزرگتریــن مرکز فرهنگی آموزش و پرورش، برای بــار دوم در ماه جاری به 
رئیس جمهور نامه نوشــت. در نامه حاجی بابایی آمده اســت: بر اساس اخبار 
واصله مطلع شــدیم، آموزش و پرورش اردوگاه شهید باهنر تهران را به ثمن 
بخس)یک سوم قیمت( در قالب اجاره به شرط تملیک در اسفندماه 1۳۹۵، 
به فروش رســانده اند. وی با  اشاره به فروش این مرکز فرهنگی مهم کشور به 
شرکتی به نام واسط مالی شهریور سوم، افزوده است: با توجه به نقش حیاتی 
این اردوگاه آموزشی و فرهنگی در تعلیم و تربیت، بهره برداری مستمر از آن 
توسط دانش آموزان و فرهنگیان، این اقدام آموزش و پرورش موجب جریحه دار 
شدن احساسات خانواده بزرگ فرهنگیان کشور می گردد و تبعات گسترده ای را 
به دنبال دارد. رئیس فراکسیون فرهنگیان مجلس شورای اسلامی، در این نامه از 
رئیس جمهور خواسته است، با قید فوریت دستگاه های نظارتی نسبت به بررسی 

موضوع، اقدام وگزارش آن را به فرهنگیان و نمایندگان مجلس ارائه نمایند.
برخورد قاطع با مسببین این موضوع درخواست دیگری است که حاجی 

بابایی در نامه خود از رئیس جمهور بر آن تأکید کرده است.

صفحه 3
سه شنبه ۲۶ تیر 13۹7

3 ذی القعده 1۴3۹ - شماره ۲1۹5۴

حضرت آیت الله العظمــی خامنه ای رهبر 
معظم انقلاب اسلامی صبح دوشنبه در دیدار 
دست اندرکاران حج امســال، حج را مظهر 
آمیختگی »معنویت و سیاست« و مهم ترین 
ویژگی آن را اجتماع مســلمانان در زمان و 
مکان مشخص دانستند و گفتند: حج واقعی 
حجی اســت که از یک طرف همراه با برائت 
از مشرکین باشد و از طرف دیگر زمینه ساز 
وحدت و همدلی و یک صدایی مسلمانان شود.

حضرت آیت الله العظمی خامنه ای شــکل گیری 
نظام جمهوری اســلامی و ارائه  توانایی اســلام در 
ورود بــه میدان سیاســت و زندگی را باطل کننده  
ســال ها تلاش برای القای جدایی دین از سیاست 
خواندنــد و افزودند: اکنون بــار دیگر افراد نادان و 
مغرض، تلاش دارند تا لزوم جدایی دین از سیاست 
و زندگی و علم را به ذهن نسل جوان القا کنند اما 
حج بهترین فرصت و یک صحنه عملی برای نشان 

دادن آمیختگی »دین و سیاست« است.
رهبر انقلاب اسلامی در نظر گرفته شدن زمان 
و مکان مشخص برای اجتماع مسلمانان در فریضه  
حج را نشــان دهنده اهدافی فراتر از معنویتِ صِرف 
دانســتند و خاطرنشان کردند: یکی از اهداف مهم 

حج، اجتماع و ارتباط و تفاهم مسلمانان با یکدیگر و 
در واقع همان موضوع شکل گیری امت اسلامی است.

ایشــان بــا تأکید بــر اینکه کعبه  شــریف و 
مســجدالحرام و مســجدالنبی متعلــق بــه همه  
مســلمانان اســت و نه متعلق به کسانی که بر آن 
سرزمین مسلط هستند، افزودند: کسی حق ندارد 
مانع از تحقق مفاهیم واقعی حج شود و اگر حکومت 
و یا دولتی این کار را انجام دهد، در واقع »صدّ عن 

سبیل الله« کرده است.
حضــرت آیت الله العظمــی خامنه ای با اشــاره 
به شــکل گیری معنای جدیــدی از حج به برکت 
هدایت های امام بزرگــوار، گفتند: حج واقعی باید 
همراه با برائت از مشــرکان و زمینه ســاز وحدت و 
انسجام مسلمانان باشد، نه آنکه برخی دولت ها در 
جهت ایجاد اختلاف و جدایی میان امت اســلامی 

تلاش کرده و خود را به استکبار متصل کنند.
رهبر انقلاب اسلامی همچنین با اشاره به فاجعه  
مســجدالحرام و فاجعه  منا در ســال 1۳۹۴، آن را 
ظلمی بزرگ خواندنــد و با تأکید بر لزوم پیگیری 
مستمر و جدی برای احقاق حق، افزودند: این مطالبه 
به هیچ وجه نباید فراموش شود و دستگاه های مسئول 
باید از راه های مختلف به ویژه مجامع بین المللی، این 

موضوع را پیگیــری کنند تا کمیته  حقیقت یابی با 
حضور جمهوری اسلامی تشکیل و احقاق شود زیرا 
در این دو فاجعه، تأمین ایمنی و امنیت حجاج که 
مهم ترین وظیفه  حکومت عربســتان است، رعایت 
نشد و دیه  مقتولان نیز داده نشد. ایشان با تأکید بر 
اینکه ضروری ترین نیاز امروز دنیای اسلام، وحدت 
و یک صدایی است، به تمرکز دشمنان برای مقابله با 
مسلمانان به ویژه در موضوع فلسطین و در قضایای 
یمن اشاره و خاطرنشان کردند: اکنون آمریکایی ها 
نام سیاست شیطانی خود درباره فلسطین را »معامله 
قرن« گذاشــته اند اما بدانند که به فضل الهی، این 
معامله  قرن هرگز محقق نخواهد شد و به کوری چشم 
دولتمردان آمریکا، قضیه  فلسطین از یادها نخواهد 

رفت و قدس پایتخت فلسطین باقی خواهد ماند.
حضرت آیت الله العظمــی خامنه ای با تأکید بر 
اینکه ملت فلســطین در مقابل این توطئه خواهد 
ایســتاد و ملت های مســلمان نیز پشتیبان مردم 
فلسطین خواهند بود، افزودند: البته برخی دولت های 
اســلامی که هیچ اعتقادی هم به اسلام ندارند، به 
دلیل حماقت و جهالت و مطامع دنیوی پیش مرگ 
آمریکایی ها شده اند اما به توفیق الهی، امت اسلامی 
و ملت فلسطین بر دشمنان خود پیروز خواهند شد 

و خواهند دید آن روزی را که ریشــه  رژیم جعلی 
صهیونیستی از سرزمین فلسطین کَنده شود.

پیــش از ســخنان رهبــر انقلاب اســلامی، 
حجت الاســلام قاضی عســکر )نماینده  ولی فقیه و 
سرپرســت حجاج ایرانی( گفت: شعار حج امسال 
»حج؛ تحول روحی و اخلاقی، سبک زندگی دینی، 

عزت و کرامت اسلامی« است.
آقای قاضی عسکر افزود: از حجاج خواسته ایم با 
پرهیز از بازارگردی، سوغات های خود را از تولیدات 
داخل فراهم کنند تا از ثواب کمک به تولید داخلی 

و  اشتغال برای جوانان نیز بهره مند شوند.
همچنین آقای محمدی )رئیس ســازمان حج 
و زیارت( با بیان گزارشــی از اقدامات انجام گرفته 
گفت: فرایند اجرایی حج امســال با تأیید شورای 
عالی امنیت ملی آغاز و تلاش شــد خواســته ها و 
انتظارات مــردم و نظام درخصوص امنیت، عزت و 

کرامت حجاج تأمین شود.
آقــای محمدی با بیــان اینکــه فعالیت های 
کارگزاران حج بر سه اصل »تلاش و کار بی وقفه«، 
»صرفه جویی« و »نوآوری« متمرکز شــده است، 
گفت: در حج ســال جاری حدود 86 هزار زائر در 

قالب ۵86 کاروان سازماندهی شده اند.

رهبر انقلاب در دیدار کارگزاران حج:

سیاست شیطانی »معامله قرن« 
هرگز محقق نخواهد شد

سخنگوی وزارت خارجه:

منتظر هستیم تا اروپا نواقص و كاستی های زیاد بسته پیشنهادی را اصلاح كند
قاســمی درخصوص بسته پیشنهادی اروپا 
به ایران گفت: نواقصی وجود داشته که برای ما 
زیادی داشت،  و کاستی های  نبود  راضی کننده 
آنها را مطرح کردیم تــا روی آنها کار کنند و 
منتظر هستیم که در نشست های آتی موارد را 

مطرح کنند. 
بهرام قاســمی، ســخنگوی وزارت امــور خارجه 
کشورمان در نشست خبری دیروز خود با خبرنگاران 
درباره مذاکرات پوتین و ترامپ گفت: من از دســتور 
کار مذاکرات رؤسای جمهور آمریکا و روسیه اطلاعی 
ندارم ولی ارتباط ما با روســیه و رایزنی های مشخص 
و مستمر وجود داشته اســت و ادامه خواهد داشت، 
چه درخصوص مسائل دوجانبه و منطقه ادامه خواهد 
داشت. فکر نمی کنم این دیدارها و نشست ها تاثیری 

بر روابط ما با فدراسیون روسیه داشته باشد.
سخنگوی وزارت امورخارجه درخصوص واکنش 
روس ها به اظهارات ولایتی گفت: آنچه در رســانه ها 
مطرح شــد فکر نمی کنــم که صــورت و محتوای 
مذاکرات بوده باشد. در این جلسه طیف گسترده ای از 
]مسائل[ مطرح شد. آنچه در رسانه ها مطرح شد بحث 
سرمایه گذاری در بخش نفتی ایران بود و طرفین تعابیر 
خود را منطبق بر سیاست خارجی خود مطرح کردند. 
وی درخصوص بحث نفت در برابر کالا که توسط 
روس ها مطرح شد، گفت: من این را از مقامات روس 

شــنیدم و درباره صحت و سقم این خبر و صلاحیت 
این مقام روس نمی توانم اظهار نظر کنم. قطعا نیاز به 
تبادل هیئت و گفت وگو و رسیدن به توافق و قرارداد 
هست که فکر می کنم که این می تواند مسیر طولانی 
باشد. و فکر می کنم که سیاستمداران می توانند مواضع 

خود را مطرح کنند.
قاسمی درباره دیدار رهبر انقلاب با هیئت دولت 
درباره اینکه درخصوص برجام معطل اروپایی ها نمانند، 

گفت: این بحث درست و متینی است. ما نمی توانیم 
همه چیز را به هم گره بزنیم. مذاکرات را با ۴+1 دنبال 
می کنیم. همه آنها به سهم خود به برجام متعهد هستند 
و باید تعهدات خود را انجام دهند و در پیشنهادی که 
ارائه می کنند، همه مسئول و سهیم هستند.ما هم در 
انجام امور کشور، منتظر نتایج مذاکرات نخواهیم ماند، 
اقدامات و سیاست های خود را طراحی خواهیم کرد و 
کار را ادامــه خواهیم داد و منتظر نتایج مذاکرات هم 

خواهیم بود. 
ســخنگوی وزارت امور خارجه درخصوص بسته 
پیشــنهادی اروپا به ایران گفت: یک روند است و یک 
مجموعه از مســائل است که در حال بحث هستند و 
درخصوص مکانیزم ها نحوه انجام آنها گفت وگو می شود. 
مهم یافتن مکانیزم هایی است که بتواند خواسته های 
ایران را برآورده کند. در هفته های گذشته جلو رفتیم. 
نواقصی وجود داشــت که برای ما راضی کننده نبود و 
کاستی های زیادی داشت. آنها را مطرح کردیم تا روی 
آنها کار کنند و منتظر هستیم که در نشست های آتی 

موارد را مطرح کنند. 
وی درخصــوص اظهارات آمریکایی ها مبنی بر به 
صفر رســاندن فروش نفت ایران و تلاش های تهران 
در ایــن خصوص گفت: قطعــا این ادعا و تلاش برای 
اینکه صادرات نفت ایــران را متوقف کنند و به صفر 
برســانند، گزافه گویی است و شــدنی نیست، تجربه 
گذشته در موارد بسیاری این را نشان می دهد که در 
جهان امروز میسر نیست. ما با همه شرکای سیاسی و 
اقتصادی خود، مشتریان نفتی و غیرنفتی، در تماس 

مستمر هستیم.
قاسمی درخصوص بحث بازدید آژانس از دانشگاه 
علم و صنعت و برجام گفت درباره بازدید یا بازدیدها، 
چون حوزه من نیســت، صحبتی نمی کنم. خواهش 
می کنم با سخنگوی سازمان انرژی اتمی پیگیری کنید. 
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کدخدایی:

شورای نگهبان رفتارهای خلاف قانون نمایندگان را رصد می كند
سخنگوی شورای نگهبان با  اشاره به اینکه 
شورا رفتارهای خلاف قانون نمایندگان را رصد 
می کند اظهار داشت: شورای نگهبان هم تضمین 
می کند که وقتی نماینده ای در چارچوب قانون 
صحبت می کند هیچ گونــه عواقبی برای آنها 

نخواهد داشت.
عباســعلی کدخدایــی در گفت و گو با باشــگاه 
خبرنگاران در پاسخ به این سؤال که آیا برای عضویت 
در شورای نگهبان وارد لابی با مجلس شده اید اظهار 
داشــت: بحث ما یک بحث تخصصی است و مجلس 
هم به هرکســی که اعتماد می کند رای بدهد باید در 
چارچوب وظیفه خود عمل کند، ما نه پولی دستمان 
اســت که نمایندگان انتظاری داشــته باشــند و نه 
پست هایی دستمان اســت که آن پست ها را تقسیم 
کنیم، فقط اظهارنظر حقوقی محض در شورای نگهبان 
 می کنیــم، بنابراین جایی بــرای لابی و رایزنی وجود 

ندارد.
وی در پاسخ به سؤالی در باره گرایش های سیاسی 
اعضای شورای نگهبان با بیان اینکه »تلاش داشتیم که 
در فضای قانونی عمل کنیم« گفت: هر نهادی با توجه 
به شاکله ای که دارد ممکن است منتسب به یک جناح 
سیاسی باشد، اما من دلیلی نمی بینم که بنده را به یک 

جناح با گروه خاص منتسب 
کنند، هیچ وقت از کسی یا 
گروهی حمایت نکردم لذا 
سعی کردم در نظراتم آنچه 
را  است  حقوقی  تشخیص 

انجام دهم.
شورای نگهبان رفتارهای 

خلاف قانون را 
رصد می کند

رصد  درباره  کدخدایی 
رفتارهــای نمایندگان نیز 

گفت: شورای نگهبان یک چارچوب قانونی در انتخابات 
مجلس و ریاست جمهوری دارد و اگر هم رصد کند، 
رفتارهای خــلاف قانون را رصد می کند نه رفتارهای 
قانونی را. اگــر نماینده ای در چارچوب وظایف قانون 
صحبتی کرده باشد برای چه باید نگران باشد؟ شورای 
نگهبان هــم تضمین می کند که وقتی نماینده ای در 
چارچوب قانون صحبت می کند هیچ گونه عواقبی برای 

آنها نخواهد داشت.
وی ادامه داد: وقتی در جایی که شــما سوگندی 
کــه به عنــوان نماینده مجلس یــاد کردید صحبت 
کردید خلاف آن اقداماتی را انجام دهید، حرف هایی 

زدید که خلاف آن باشــد، 
در اینجــا مســئله تفاوت 
می کنــد، ولــی نقد کنید 
از خود شــورای نگهبان از 

اعضای آن،  اشکالی ندارد.
شــورای  ســخنگوی 
نگهبان اظهار داشــت: هر 
نهــاد ما مجلــس، دولت، 
شورای نگهبان و قوه قضائیه 
اصول  چارچــوب  در  باید 
قانــون اساســی و قوانین 
عادی عمل کند، اگر قوانین  اشــکال دارد باید اصلاح 
شود، در چارچوب قانون، گفته شده که شورای نگهبان 
بایــد نظارت کند، نظارت یعنی همه افراد شایســته 
باید وارد شــوند و انتخابات برگزار شده صحت لازم را 
 داشته باشد. این دو مرحله در اختیار شورای نگهبان 

است.
تشخیص مصلحت به عهده شورای نگهبان نیست

کدخدایی در بخش دیگری از این گفت و گو اظهار 
داشــت: آنچه به عنوان مصلحت است در اختیار و در 
صلاحیت مجمع تشــخیص مصلحت نظام اســت و 
ربطی به شورای نگهبان ندارد، هرگاه مجمع تشخیص 

مصلحت نظام هر تصمیمی را گرفت، شورای نگهبان 
تبعیت می کند ولو اینکه مخالف باشد، اما اینکه شورای 
نگهبان بیاید موردی عمل کند و یک مورد را بپذیرد و 
یک مورد را نپذیرد، اینجا دیگر مصلحت نیست، اینجا 
حتی شما هم نمی پذیرید که شورای نگهبان درمورد 
موضوع واحد رفتار و رویه متفاوت داشــته باشد، باید 
رویه آن واحد باشد، اگر قرار باشد مصلحت اعمال شود 
مرجع مصلحت هم مشخص شده است و از آن طریق 
 باید اعمال شود ما هم می پذیریم و نظری هم نخواهیم 

داشت.
سخنگوی شورای نگهبان در پاسخ به سؤال دیگری 
گفت: مــن نمی خواهم روی ضعــف یا قوت مجلس 
اظهار نظری کنم، ولی با قانون انتخابات و فضای سیاسی 
کــه داریم هرچه جلوتر برویم همین وضعیت خواهد 
بود اگر انتظار داریم محصول بهتری داشــته باشیم، 
 حتمــا باید نظام انتخابات و قانــون انتخابات اصلاح 

شود.
کدخدایی در پاسخ به سؤالی راجع به بودجه شورای 
نگهبان نیز گفت: ما بیش از اندازه صرفه جویی می کنیم 
به دلیل اینکه اعضای شورای نگهبان به خصوص آقایان 
فقها و به خصوص آیت الله جنتی به اندازه 10 تا دیوان 

محاسبات از ما حساب کشی می کنند.

اسلامی  شورای  رئیس مجلس  ویژه  دستیار 
تأکید کرد که تصمیم گیری درخصوص مستشاران 
ایرانی در سوریه صرفا به تهران و دمشق مربوط 

می شود.
حسین امیرعبداللهیان با تاکید بر اینکه مستشاران 
نظامی ایران به دعوت دولت رسمی سوریه در این کشور 
حضور دارند خاطرنشان کرد: نه آمریکا و نه هیچ قدرت 
دیگری در جایگاهی نیســت که بتواند درباره خروج 
مستشاران ایرانی از سوریه حرف بزند یا تصمیم بگیرد.

وی در گفت و گو با برنامه »لقاء خاص« شبکه الکوثر، 
درباره حضور مستشاران نظامی ایرانی در سوریه گفت: 
مستشــاران ایرانی که متخصــص در زمینه مبارزه با 
تروریسم هستند به دعوت دولت و مسئولان سیاسی 
سوریه به ویژه شخص رئیس جمهور سوریه بشار اسد در 
این کشور حضور داشته و دارند. ما به مسئولان روس 
و همه کســانی که از حضور مستشاران نظامی ما در 
سوریه سخن می گویند گفته ایم که تصمیم گیری در 
این زمینه صرفا به تهران و دمشق مربوط می شود. ما 

به حضور در سوریه و حمایت از این کشور در مبارزه با 
تروریسم ادامه خواهیم داد تا امنیت و صلح در سراسر 

سوریه برقرار شود.
امیرعبداللهیــان درباره شــایعه گفت وگوی ایران 
با رژیم صهیونیســتی از طریق میانجی ها و همچنین 
گفت وگوی ایران با آمریکا گفت: عده ای تصور می کنند 
ایران ممکن است مذاکراتی محرمانه با آمریکا یا روسیه 
یــا اروپا یا هر طرف دیگری انجــام دهد تا به عنوان 
میانجی بین ایران و رژیم نامشروع اسرائیل عمل کنند. 

این تصور از پایه غلط است. ببینید با گذشت چهار دهه 
از زمان پیروزی انقلاب اســلامی در ایران، کشــور ما 
همچنان هزینه این موضع ثابت خود را می پردازد که 
تاکید دارد جمهوری اسلامی رژیم اشغالگر فلسطین را 

به رسمیت نشناخته است و نخواهد شناخت.
امیرعبداللهیــان در ادامه دربــاره بحران یمن نیز 
گفت: به نظر من یمن باتلاقی بود که رژیم صهیونیستی 
ایجاد کرد تا عربســتان به عنوان کشوری اسلامی در 

آن غرق شود.

امیرعبداللهیان: حضور ایران در سوریه 
صرفا به تهران و دمشق مربوط است

http://goharshad.aqr.ir/

